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	摘要(中)	在資訊傳遞快速的世界環境中，無論是社會、經濟、知識資源以及科技創新等的競爭已全球化。為了找出未來的方向及因應策略，使得前瞻也因此逐漸受到重視，利用前瞻進行系統性的分析，進而找出未來的趨勢，並做出決策來應對各種可能發生的情況。



 為了克服前述問題，本論文將探討前瞻、未來研究方法論及策略規劃與管理等相關理論學說；以工作流程作為基礎，整理出各種未來方法論之工作流程圖；回顧前瞻平台、工作流程相關邏輯，探討改進；將未來方法論配適到工作流程圖中，讓研究者能夠在不同的階段之下選擇使用不同的方法。



 為了讓前瞻研究流程更為完整，以工作流程圖結合未來研究方法，達到前瞻的目的，能夠不受限的應用在各領域的前瞻研究。前瞻研究者可在每個前瞻研究階段，選擇最適當的未來研究工作方法進行研究。



 此外，為了讓前瞻研究架構更為完整，也以先前的前瞻研究流程結構為基礎，改進研究流程階段中使用的未來研究方法，將更適當的方法加入研究流程中，也移除不適合的方法。



 綜合以上敘述，本研究具體貢獻為探討前瞻研究與未來研究方法，以工作流程為基礎，將工作流程的邏輯套用至未來研究方法中，並整理出各種未來研究方法之工作流程圖；改進前瞻研究流程所使用的方法，並將合適的未來研究方法以工作流程圖配適到適當的前瞻研究流程中。


	摘要(英)	Nowadays the world is facing a huge change because of the high-speed information transmitting and the global competition of society, economy, knowledge resource and innovative technology. Due to find the direction and strategies, foresight is more and more important. Foresight can find out the future trend and help to make right decisions with using systematic analysis to face off any unpredictable scenario in future. 



 To overcome these problems, the purpose of this study will focus on comprehensive foresight analysis, future research methodology and strategic planning and management. Make up future research method schema base on logic of workflow. Reviews the platform of foresight framework, logic of workflow, and try to improve. Fitting future research methodology and foresight research with workflow diagram, and select the appropriate of method in different phase.



 In addition, building complete foresight architecture, add and remove the appropriate method in foresight research process, and try to improve the architecture of foresight research in every single phase.



 Above all, the specific contribution of the study is review the future research methodology and foresight research, making up future research method workflow diagram base on logic of workflow, improving the foresight architecture with adding and removing the appropriate method in previous architecture.
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